
 
20.08.2024 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Er Nukissiorfiits kapacitet tilstrækkeligt, såfremt der opføres et nyt produktionsanlæg 

i Kangersuatsiaq? 

2. Er der tilstrækkelig vandkapacitet, såfremt der opføres et nyt produktionsanlæg i 

Kangersuatsiaq? 

(Medlem af Inatsisartut Adam Kristensen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse:  

Jeg har fremsat spørgsmål til Naalakkersuisut om indhandlingsanlæg i Kangersuatsiaq som kan ses i 

nr. 109-2024. 

Citat: ” På salgstidspunktet var anlægget i dårlig forfatning og havde ikke været i drift i en 

årrække. GFLK bekræfter at der ikke har været aktivitet på indhandlingsanlægget i Kangersuatsiaq 

siden 2011. Royal Greenland forventer ikke at standen af anlægget er blevet bedre over de sidste 9 

år, hvor der ikke har været aktivitet. 

Det er derfor Royal Greenlands vurdering at både standen af anlægget og den ret 

uhensigtsmæssige placering ifht. Bostedet gør at den eneste reelle mulig for etablering af et 

produktionsanlæg i Kangersuatsiaq vil være at opføre et nyt anlæg på en mere hensigtsmæssig 

placering. Der skal også tjekkes op om vand og el-situationen er forbedret, da anlægget under 

Royal Greenland brugte havvand pga. meget lidt vand. 

Royal Greenland A/S har for nuværende ingen planer om at købe anlægget i Kangersuatsiaq 

tilbage eller etablerer et nyt anlæg. Og der ville under alle omstændigheder ikke kunne åbnes for 

indhandling i 2025.” Citat slut.  

Royal Greenland understreger at såfremt der skal være indhandlingsanlæg i Kangersuatsiaq, er et 

nyt produktionsanlæg den eneste mulighed. Jeg vil gerne udnytte denne mulighed, idet vores land 

har brug for større selvforsyning, hvorfor Kangersuatsiaq er en god mulighed i samarbejde med 

bygdens initiativrige borgere. 

 

 


